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Panie Dorota Niedziela i Joanna Kluzik-Rostkowska wybraÅ‚y siÄ™ z poselskÄ… wizytÄ… do
stadniny koni w Janowie Podlaskim. Raport, jaki stamtÄ…d przywiozÅ‚y, jest przeraÅ¼ajÄ…cy.
Wszyscy interesujÄ…cy siÄ™ hodowlÄ… koni arabskich w Polsce, czy choÄ‡by tylko tym, co siÄ™
dzieje w przestrzeni publicznej, zapewne dobrze wiedzÄ…, co panie posÅ‚anki zastaÅ‚y w
nadbuÅ¼aÅ„skiej stadninie, bo trÄ…biÅ‚y o tym wszystkie media. No moÅ¼e nie wszystkie, bo
telewizja publiczna nie, ale inne tak. W skrócie przypomnijmy.

WiÄ™kszoÅ›Ä‡ koni w kiepskiej kondycji, co wynika z fatalnej jakoÅ›ci paszy. Nawiasem mówiÄ…c
w marcu na stronie internetowej stadniny ukazaÅ‚ siÄ™ komunikat (i wisi do dziÅ›) nastÄ™pujÄ…cej
treÅ›ci:Stadnina oferuje do sprzedaÅ¼y dobrej jakoÅ›ci siano. Cena 300 zÅ‚ / 1 tona. Osoby
zainteresowane zakupem prosimy o kontakt&hellip; No wÅ‚aÅ›nie, dobrej jakoÅ›ci siano byÅ‚o
sprzedawane, bo brakowaÅ‚o pieniÄ™dzy w spóÅ‚ce na wypÅ‚aty dla pracowników, a dla koni
zostawaÅ‚o gorszej jakoÅ›ci, czy wrÄ™cz fatalnej (zgniÅ‚e, zapleÅ›niaÅ‚e). W janowskiej stadninie
przed &bdquo;dobrÄ… zmianÄ…&rdquo; siÄ™ siana nie sprzedawaÅ‚o, bo go na ogóÅ‚ byÅ‚o i tak
za maÅ‚o na wÅ‚asne potrzeby (ponad 400 koni i ok. 400 krów do wykarmienia). Stadnina
gospodaruje na kiepski, ubogich glebach, wiÄ™c plony nigdy nie powalaÅ‚y na kolana. WczeÅ›niej,
czyli w lecie i jesieniÄ… ubiegÅ‚ego roku, aby zdobyÄ‡ pieniÄ…dze na wypÅ‚aty pensji, spóÅ‚ka
sprzedawaÅ‚o owies. Kolejny &bdquo;kwiatek&rdquo;: na 476 koni 150 nie ma paszportów! Nawet
wÅ›ród 4-letnich koni czystej krwi arabskiej sÄ… takie, które nie majÄ… paszportów. Nie wiadomo
wiÄ™c, czy byÅ‚y szczepione i odrobaczane. A propos, odrobaczania, biorÄ…c pod uwagÄ™
wyglÄ…d koni (nawet podczas zimowej aukcji &bdquo;gwiazd&rdquo; niektóre wyglÄ…daÅ‚y jakby
odrobaczania nie przechodziÅ‚y od dawna) i stan kasy, moÅ¼na podejrzewaÄ‡, Å¼e takÅ¼e te z
paszportami nie byÅ‚y poddawane odrobaczaniu i szczepieniom. NastÄ™pna zatrwaÅ¼ajÄ…ca
sprawa, to fakt, Å¼e obornik nie byÅ‚ wyrzucany z boksów miesiÄ…cami. No i chyba najbardziej
bulwersujÄ…ca sprawa. WiÄ™kszoÅ›Ä‡ koni nie widziaÅ‚a kowala od wielu miesiÄ™cy.
WiÄ™kszoÅ›Ä‡, bo nie dotyczyÅ‚y to koni ze stajni wyÅ›cigowej i grupy wytypowanej do udziaÅ‚u w
pokazach.To jest przeraÅ¼ajÄ…ce zwÅ‚aszcza w przypadku mÅ‚odzieÅ¼y, bo nie rozczyszczanie
kopyt przez kilka miesiÄ™cy moÅ¼e doprowadziÄ‡ do trwaÅ‚ych zmian w koÅ„czynach, a w
konsekwencji do spadku wartoÅ›ci uÅ¼ytkowej czy nawet do koniecznoÅ›ci kierowania niektórych
osobników na rzeÅº. Wszyscy czytajÄ…cy ten blog wiedzÄ…, co siÄ™ zaczÄ™Å‚o 19 lutego 2016
roku. Kiedy to minister rolnictwa Krzysztof Jurgiel, podpuszczony przez dwóch Å¼Ä…dnych
zemsty kolesiów, senatora i hodowcÄ™ z BeÅ‚Å¼yc, daÅ‚ zielone Å›wiatÅ‚o Agencji NieruchomoÅ›ci
Rolnych, aby zwolniÄ‡ prezesów i hodowców z dwóch naszych eksportowych stadnin koni
arabskich, czyli Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka TrelÄ™. Przy okazji z ANR wyrzucona zostaÅ‚a teÅ¼ 
Anna Stojanowska, inspektor hodowli koni, która nadzorowaÅ‚a arabskie stadniny. Wszyscy teÅ¼
wiedzÄ…, co siÄ™ dziaÅ‚o potem przez kolejne lata. Wszyscy obserwujemy tÄ™ równiÄ™
pochyÅ‚Ä… od lat. Widzimy teÅ¼ wszyscy, jak pisowski walec rozjeÅ¼dÅ¼a demokracjÄ™, jak
stopniowo ogranicza nasze prawa obywatelskie, jak podporzÄ…dkowuje sobie kolejne instytucje:
TrybunaÅ‚ Konstytucyjny, prokuraturÄ™, a teraz sÄ…downictwo. Ale to robiÄ… politycy
sÅ‚uÅ¼Ä…cy wodzusiowi z Å»oliborza. A wyrzucaniem fachowców z paÅ„stwowej hodowli koni
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zajmowali siÄ™ i zajmujÄ… wysocy urzÄ™dnicy ANR a teraz KOWR. Niestety, do tego, o czym
siÄ™ teraz dowiedzieliÅ›my dziÄ™ki interwencji paÅ„ posÅ‚anek, w róÅ¼ny sposób rÄ™kÄ™
przyÅ‚oÅ¼yli prawdziwi koniarze! Oto ich lista: Anna Stefaniuk, Artur BieÅ„kowski, Marek Wachel
, Filip Sondij. Pani Anna Stefaniuk, przez wiele, wiele lat pracowaÅ‚a w Janowie Podlaskim jako
hodowca. Niedawno (z koÅ„cem marca) przeszÅ‚a na emeryturÄ™. Ale brak paszportów u koni
4-letnich czy nie rozczyszczanie kopyt koniom to nie jest sprawa zaniechaÅ„ z ostatnich dwóch
miesiÄ™cy. To sÄ… zaniechania wielomiesiÄ™czne. One obciÄ…Å¼ajÄ… nie tylko byÅ‚ego juÅ¼
szefa janowskiej stadniny Grzegorza CzochaÅ„skiego (choÄ‡ jego w najwiÄ™kszym stopniu), ale
takÅ¼e zootechniczkÄ™. To samo dotyczy Artura BieÅ„kowskiego, który juÅ¼ co prawda nie jest
koniuszym (zajmuje siÄ™ teraz innymi sprawami w stadninie), ale byÅ‚ nim przez wiele lat i do
niedawna. OskarÅ¼am was o biernoÅ›Ä‡, o brak reakcji na to, wobec czego Å¼aden koniarz nie
powinien byÄ‡ obojÄ™tny. O brak reakcji na krzywdÄ™ wyrzÄ…dzanÄ… podlegajÄ…cym waszej
opiece koniom. JuÅ¼ sÅ‚yszÄ™ te gÅ‚osy, ale co mogliÅ›my robiÄ‡, jak prezes na nic nie
pozwalaÅ‚, bo na nic nie byÅ‚o pieniÄ™dzy. MogliÅ›cie, mogliÅ›cie: protestowaÄ‡, informowaÄ‡
(nawet anonimowo) opiniÄ™ publicznÄ… poprzez dziennikarzy. SÄ… teÅ¼ inne, ekstremalne
moÅ¼liwoÅ›ci &ndash; np. zÅ‚oÅ¼enie wypowiedzenia. SwojÄ… biernoÅ›ciÄ… akceptowaliÅ›cie
tÄ™ patologicznÄ… sytuacjÄ™! Marek Wachel, kiedyÅ› kierownik stadniny koni Moszna i hodowca
koni peÅ‚nej krwi, a potem, od wielu lat pracownik najpierw ANR, a teraz KOWR w roli inspektora
hodowli koni. NadzorowaÅ‚ przede wszystkim stadniny folblutów i niektóre póÅ‚krwi, ale po
wyrzuceniu w maju ubiegÅ‚ego roku z KOWR Izabeli Wierzchowskiej, której podlegaÅ‚a janowska
stadnina, przejÄ…Å‚ nad niÄ… nadzór (nawiasem mówiÄ…c jest obecnie jedynym inspektorem i
podlegajÄ… mu wszystkie stadniny!). Filip Sondij, kiedyÅ› pracownik stada ogierów w Å•Ä…cku,
jego kierownik, a nawet &ndash; kiedy stado to byÅ‚o organizatorem wyÅ›cigów na SÅ‚uÅ¼ewcu
&ndash; kierownik toru na SÅ‚uÅ¼ewcu, a potem prezes stadniny koni w Kozienicach, ostatni przed
jej prywatyzacjÄ…. Obaj panowie nie byli i nie sÄ… Skomorowskimi czy CzochaÅ„skimi, którzy
zanim dostali fuchÄ™ w stadninie, nie wiedzieli, gdzie koÅ„ ma gÅ‚owÄ™, a gdzie ogon. Obaj
panowie byli i sÄ… koniarzami. No wÅ‚aÅ›nie, ale czy nadal zasÅ‚ugujÄ… na to miano? Czy pan
Wachel nie wiedziaÅ‚, Å¼e w podlegajÄ…cej mu jako inspektorowi stadninie konie od miesiÄ™cy
nie widziaÅ‚y kowala? Czy nie wiedziaÅ‚, Å¼e konie od miesiÄ™cy stojÄ… w niewyrzucanym gnoju?
Czy nie wiedziaÅ‚, Å¼e nie majÄ… paszportów? JeÅ¼eli nie wiedziaÅ‚, to znaczy, Å¼e fatalnie
wypeÅ‚niaÅ‚ swoje obowiÄ…zki. JeÅ›li zaÅ› wiedziaÅ‚, to czy reagowaÅ‚? I jak reagowaÅ‚? Bo jeÅ›li
nie reagowaÅ‚, to nie zasÅ‚uguje na miano koniarza. Czy pan Sondij, obecnie dyrektor
Departamentu nad SpóÅ‚kami, czyli dyrektor nadzoru wÅ‚aÅ›cicielskiego, nie wiedziaÅ‚, Å¼e w
jednej z podlegajÄ…cych mu spóÅ‚ek &ndash; ale tej, która jest na Å›wieczniku od lat - konie od
miesiÄ™cy nie widziaÅ‚y kowala? Czy nie wiedziaÅ‚, Å¼e konie od miesiÄ™cy stojÄ… w
niewyrzucanym gnoju? Czy nie wiedziaÅ‚, Å¼e nie majÄ… paszportów? Czy nie wiedziaÅ‚, Å¼e w
oborze mlecznej, która przez lata byÅ‚a finansowÄ… podporÄ… stadniny, jest katastrofalna
sytuacja? JeÅ¼eli nie wiedziaÅ‚, to znaczy, Å¼e fatalnie speÅ‚niaÅ‚ nadzór wÅ‚aÅ›cicielski. JeÅ›li
zaÅ› wiedziaÅ‚, to czy reagowaÅ‚? I jak reagowaÅ‚? Bo jeÅ›li nie reagowaÅ‚, to nie zasÅ‚uguje na
miano koniarza. Pani Anno Stefaniuk, panie Arturze BieÅ„kowski, panie Marku Wachelu, panie Filipie
Sondiju &ndash; oskarÅ¼am was o biernoÅ›Ä‡, o grzech zaniedbywania koni, o grzech
niewypeÅ‚niania naleÅ¼ycie swoich obowiÄ…zków.Marek Szewczyk
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